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Köszöntő

Egyre többen szállnak biciklire, s azt 
gondolom, ez nagyon jó dolog, 
mert a kerékpározás kinyitja az em-
ber előtt a távlatokat, és kellemes fá-

radtságot ad tíz-húsz, vagy harminc kilomé-
ter letekerése. Ma már tucatáru a bringa a 
nagy bevásárlóközpontokban, és az utakon 
is elszaporodtak a tekerészek. Mint egyko-
ron sok-sok kilométert lehajtó ember, azt 
javaslom a most vasparipára pattanóknak, 
hogy nézzék át a télre eltett bringákat, és 
csak megfelelő műszaki állapotban indul-
janak vele útra. Fontos a gumik állapota, a 
lánc megfelelő kenése, a kényelmes nyereg-
magasság beállítása, és a ruházat. Ne vegye-
nek lenge nadrágot, mert a lánc felkaphatja, 
ne vegyenek fel rövid derekú felsőt, mert a 
vese felfázhat, viseljenek sapkát, és vigye-
nek magukkal esőkabátot is. Amennyiben 
síkötéses pedáljuk van, ahhoz megfelelő 
cipő tartozik, a hagyományos pedált pedig 
zárt cipővel tapossák. Egy óránál hosszabb 
idejű tekerésre vigyenek magukkal folya-
dékot a vázra szerelhető kulacsban, és ne 
feledjék a táplálkozást sem, mert a nyereg-
ben, a friss levegőn kétórás bringázás után 
jöhet az éhségérzet, amely szédüléssel és 

fáradtsággal jár. Ajánlatos csokoládét vagy 
müzliszeletet vinni magunkkal, mert az 
alattomos eléhezés a leggyilkosabb dolog 
a bringások számára. Feltétlenül tartsák be 
a fokozatosság elvét, a közúton a padkától 
egy méteren belül pedálozzanak, és vigyáz-
zanak az alattomos kátyúkra, gödrökre. Tu-
dom, kevés helyen van még kerékpárút, de 
használják azokat, mert ott biztonságosabb. 
Amennyiben a szobakerékpárt választják, fi-
gyeljenek arra, hogy hogy hamar megizzad-
nak, ezért legyen a bringa mellett törölköző 
és váltás ruha is. Tíz perc szobakerékpározás 
felér félóra bringázással a szabadban. 
Végül, ha jólesett a tekerés, folyamatosan 
bővítsék a távot.

Fót és környéke ideális a kerékpározásra. De 
gondolom, ha megszeretik ezt a kétkerekű 
sporteszközt, akkor szívesebben nézik a te-
levízióban a profik versenyeit is, ahol a szép 
tájakat is bemutatja egy-egy nagy verseny 
rendezője. Remélem, kedvet kaptak a teke-
réshez, így a jelszó: „Bringára, magyar!”

Sipos János világbajnoki 7.helyezett 
kerékpáros, az Eurosport kerékpár szakértője

Tudja a Kedves Olvasó,  mi az a „lábTeKerészeTi Kördup-
lánc”? nOs, a KeréKpár neve, régi rímfaragóK uTán sza-
badOn. bár az időjárás csalfa és a HúsvéT Hóval-fag�-
g�al KöszönTöTT ránK, azérT a TermészeTeT nem leHeT 
becsapni, merT jön az igazi Tavasz, jön a finOm, friss 
napsüTés és jön majd a májusi eső is, amel� aran�aT ér.
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Koszorúzás

Városi Ünnep
A himnusz közös eléneklésével kezdődött a Vörösmarty Művelődési ház színháztermében az 1848-49-es sza-

badságharc emlékére rendezett városi ünnepség. zongorán kísért horváth istván, a zeneiskola igazgatója.
A termet zsúfolásig megtöltő vendégsereget juhász Károly színművész, az ünnepség műsorvezetője üd-

vözölte és felkérte Bartos Sándor alpolgármestert köszöntőjének felolvasására.

ünnepi beszédet mondott Dr. Latorcai já-
nos, az országgyűlés gazdasági és informa-
tikai Bizottságának alelnöke, 
a KDNP frakcióigazgatója. A 
beszédek és köszöntők után 
a Fóti Waldorf iskola ünnepi 
előadása következett „Tavaszi 
forradalmak” címmel, amelyet 
Molnár Bence 12. osztályos 
tanuló írt és rendezett, míg a 
szerepekben a Waldorf gim-
názium diákjait láthattuk. A 
zenét Tercsi Beáta tanárnő 
szolgáltatta.

A nagy sikerű előadás után a 
közönség a színpadon lévő fi-
atal művészekkel együtt éne-
kelte el a Szózatot.

Közélet Március 15.
A Művelődési házban tartott ünnepség után ezúttal is átvonultak a 

város vezetői, valamint településünk közéletének jeles szereplői, 
egykori és jelenlegi kimagasló egyéniségei az óvodakertben lévő 

Vörösmarty-szoborhoz, ahol elhelyezték az emlékezés virágait. Az aláfes-
tő zenét a zeneiskola fúvószenekara szolgáltatta.



Koszorúzás
Március 15.

A Művelődési házban tartott ünnepség után ezúttal is átvonultak a 
város vezetői, valamint településünk közéletének jeles szereplői, 
egykori és jelenlegi kimagasló egyéniségei az óvodakertben lévő 

Vörösmarty-szoborhoz, ahol elhelyezték az emlékezés virágait. Az aláfes-
tő zenét a zeneiskola fúvószenekara szolgáltatta.

Az elmúlt évek hagyományaihoz híven ezúttal is megrendezték a fáklyás felvo-
nulást és koszorúzási ünnepséget. Az 1848-49-es forradalom és szabadságharc 
hőseinek tiszteletére megrendezett eseményre az ünnep előestéjén, március 

14-én este 6 órakor került sor.

A Károlyi-kastély előtt szép számban gyülekeztek a résztvevők, annak ellenére, hogy 
az időjárás nem fogadta kegyeibe sem a résztvevőket, sem a jelenlévőket. gróf Károlyi 
László, miután köszöntötte a jelenlevőket, útjára indította a fáklyás felvonulást a 
kastélytól, amelyet Károlyi lovashuszár-szakasz és ágyú kísért a református temetőben 
álló ’48-as emlékműig. A kegyhelyen Dr. Petővári ágnes irodalomtörténész mondott 
ünnepi beszédet, majd a megemlékezés Sipos Pál volt fóti református lelkész, 48-as 
honvéd sírkövének koszorúzásával zárult. A megemlékezők az evangélikus Közösségi 
házban kötetlen beszélgetéssel folytatták az ünneplést.

Fáklyás felvonulás
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Fót  bölcse elment . . .
a szerKeszTőségben megállT az éleT, amiKOr megKapTuK 
a HírT: megHalT balOgH sándOr, a fóTiaK san�i bácsija…

Ha annak idején azt mondták, deák fe-
renc a haza bölcse volt, akkor azt mond-
hatjuk, sanyi bácsi a fótiak bölcseként 

élt közöttünk, hosszú éveken keresztül.
miért merem ezzel a jelzővel illetni a csen-

des, becsületes balogh sándort? mert ő 
olyan volt, akire oda kellett figyelni, akinek 
az első dolga mindig az volt, hogy kinek tud 
segíteni, s megfontolt véleményére nem le-
hetett nem reagálni.

igazi fóti családból származott, édesapja után 
a becenevét is megörökölte, és vele együtt a 
szerénységet, a munkához való alázatot is. de 
lehetett bármilyen szép paprika vagy paradi-
csom a piacon s a zöldséges pult mögött, az 
élete a sport, a foci volt - és természetesen a 
fóti foci. élete nagy álma teljesült, hogy a fóti 
se a másodosztályba került irányításával, és az 
egyik legnagyobb eredmény is az ő általa irá-

nyított csapathoz fűződik, amikor a fót kiverte 
a magyar Kupából a diósgyőr gárdáját. 

a fóti foci mellett imádta családját, feleségét, 
fiát és unokáit. amikor ricsi unokáját, a spa-
nyolországban légióskodó labdarúgót emle-
gette, könnyes lett a szeme, igaz, aztán huncut 
mosollyal csak annyit mondott: „mozgásbeteg 
a ricsi”. de ezt nem gondolta komolyan.

a halálát megelőző héten szerkesztőségünk-
ben lelkesen beszélt életéről, a sportról, arról, 
hogy milyen kapus volt, arról, hogy mennyire 
szereti a fótiakat, akik néha kritizálták őt, pe-
dig sokkal többet akart adni a városnak, mint 
amennyire igény volt. ilyen vagyok – mondta. 
mindig a jobbító szándék vezérelte.

élete nagy álma volt, hogy egyszer fót dísz-
polgára lehessen, s ezt el is érte – de sajnos 
az elismerést már személyesen nem tudta át-
venni. egy nappal korábban még régi barátja, 

magaslaki „pöpi” temetésén beszélt a jövőről, 
a fociról és tervezte, hogyan lehetne ismét fel-
lendíteni a fóti labdarúgást. másnapra azon-
ban hűséges szíve felmondta a szolgálatot, s 
itt hagyott bennünket.

mi is osztozunk családjának gyászában. sanyi 
bácsi, fót bölcse, nyugodjék békében, emlé-
két örökké megőrizzük.

s. j.

Közélet
S a n y i  b á c s i ,  k ö s z ö n j ü k ! 
Jó napot, Sanyi bácsi! Üdvözöljük a szerkesztő-
ségünkben, örülünk, hogy elfogadta invitálá-
sunkat, díszpolgárrá történt megválasztása 
kapcsán. Gondolta volna?

Teljesen váratlanul ért, mit tagadjam! Mintegy 
három éve egyáltalán nem veszek részt a város 
életében. Pár évvel ezelőtt talán jobban megérde-
meltem volna.

Önnel egy időben posztumusz diszpolgára 
lett Fótnak Madarász Lajos református lelkész, 
valamint Lipták János, a nemrégiben elhunyt 
iskolaigazgató.

Lehet mondani, hogy így talán még értékesebb a 
díj. Pláne, hogy Lipták Jani fantasztikus ember volt, 
ráadásul jó barátom. Halála nagy vesztesége Fótnak

Sanyi bácsi mivel érdemelte ki a címet ?
Ezt az ítészektől kéne kérdezned. Voltam én a refor-
mátus énekkar tagja hosszú évekig, fociztam 1957 
és 1967 között az FSE-ben, de valószínűleg a fóti 
sport, valamint az egyéb rendezvények támoga-
tásáért lettem díszpolgár, hiszen a foci befejezése 
után maszek, aztán az idők változtával vállalkozó 
lettem, örültem ha segíthettem.

Gyermekek, unokák?
A fiamat ismeritek, az unokáim pedig 21, 18 és 4 
évesek. A legnagyobb most már évek óta Spa-
nyolországban él, egy harmadosztályú csapatban 
futballozik.

Akkor el is érkeztünk Sanyi bácsi életének 
tán főművéhez. Jöjjön, aminek jönnie kell: 

Fóti  SE. Mikor kezdte, miért csinálja, örömet 
okoz-e még?

Gyerekek, ez olyan, mint a kábítószer, ha egyszer 
elkezditek, nem lehet abbahagyni...

Mikor is kezdődött?
1993-ban, tizenöt éve. Jesszusom, már tizenöt éve? 
A megyei másodosztályban kezdtük és Bene Feri 
lett az edző. A második évben feljutottunk. A kö-
vetkező években olyan edzők fordultak meg Fóton, 
mint Várhidi Pál, Mathesz Imre vagy Papp Sándor.

Aztán egyszercsak az NB II-ben találták magukat!
Ahogy mondod, hiszen megvettük a Palotás játék-
jogát és a magyar élvonal harmadik vonalába kerül-
tünk, hiszen akkor az NB II volt a harmadik vonal.

Ebből az időből származik a fóti futball legna-
gyobb eredménye is.

Így van. A pontos idejét ti biztosan jobban tudjátok! 
1999. augusztus 2., Magyar Kupa-nyolcaddöntő: 
Fóti SE – Diósgyőr 1-0(1-0). 1500 néző előtt.

Igen, tényleg akkor volt, aztán következő évben 
feljutottunk az NB I/B-be,  azaz a második vonalba. 
Néhány nevet megemlítenék edzőink közül: Ger-
gely Károly, Mészöly Géza és Sarlós András.

Azt se hagyjuk ki a felsorolásból, hogy meny-
nyi, azóta híressé lett játékos koptatta akkor 
a fóti gyepet.

Ez tényleg komoly névsor. Vanczák válogatott 
lett, jelenleg a svájci FC Sion profija, Vaskó 
szintén magára húzta a címeres mezt, jelenleg 
az angol másodosztály listavezetőjénél, a Bristol 

Citynél játszik, Sándor Gyuri szintén Angliában, 
Vermes és Hajdú Norbi az Újpest, Palásthy a Hon-
véd játékosa, az akkor már rutinosabb játékosok 
közül pedig kiemelkedik a váci Nagy Tibi neve. 

Kétségtelenül veretes névsor. 
Lehet, elfogult vagyok, de akkoriban az újságokban 
hetente lehetett olvasni, hogy így a Fóti SE, meg úgy 
a fóti foci... Azért ez nem volt rossz reklám Fótnak.

Manapság is leírták néhányszor a város nevét, 
de nem éppen jó összefüggésekben... Figyeli Sa-
nyi bácsi is a fóti közéleti, politikai történéseket?

Figyeltem, de ma már inkább kellő távolságtartás-
sal. Elég nekem a fóti foci baja, hiszen nem titok, 
újra felvállaltam, amit fel  kellett vállalnom.

Gondoltuk. Hiszen amikor meghallottuk, hogy 
újra egy volt válogatott labdarúgó jön Fótra 
játszani, tudtuk, hogy Ön benne a ludas.

Tudjátok, ha egyszer elkezditek, nem lehet 
abbahagyni!

ünnepre, díjátadásra, sanyi bácsi méltatására 
készültünk. ünnepeltünk mi már együtt sok 
győzelmet, de ez a nap, március tizenötödike, 
a díszpolgári cím átadásának napja lett volna 
sanyi bácsi igazi nagy ünnepe. a sors azon-
ban másképp rendelkezett: öt nappal beszél-
getésünk után, két nappal a díjátadás előtt 
– váratlanul írva át ezzel forgatókönyvünket 
– elragadta őt a halál, helyén pótolhatatlan 
űrt hagyva, ahogy a fóti közélet, úgy a fóti 
labdarúgás képzeletbeli palettáján is... 
isten nyugosztalja, sanyi bácsi!

öTi
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drága jános, ezek szerint Te is be-
kerültél a legnagyobbak klubjába. 
1981-ben egy halk szavú népmű-

velőt ismertem meg a művelődési Ház 
irodájában. lipták jános vagyok – mondtad, 
és erősen megszorítottad a kezemet. 

a barátságunk ekkor kezdődött, és bennem 
soha el nem múlt. Később, ahogy az élet más 
vizekre kalauzolt bennünket, ismét találkoz-
tunk. Te akkor már a garay iskola igazgatója 
voltál, én pedig az élet más területén, a sport 
világában dolgoztam. a pedagógusoktól hal-
lottam, hogy a hagyományokat ápolva milyen 
jó iskolát építettél az újfaluban. egy időre a 
közéletbe is bekapcsolódtál, mint képviselő, 
de emlékszem, sokat panaszkodtál, hogy a 
politika nem a te világod. Te népművelő voltál 
és maradtál mindvégig, erkölcsre, etikára 

Eg y  I g a z g ató  e m l é ké re. . .
a pOszTumusz díjaKaT a HalHaTaTlanOK KapjáK.

nevelted az embereket, a gyerekeket. csendes, 
megfontolt szavaidra nem lehetett nem oda-
figyelni. nagy mackós tenyereddel kedvesen 
magyaráztad az élet nehéz, de általad mindig 
derűsnek látott oldalát. aztán meghallottam, 
hogy nagyon beteg vagy és nem dolgozol. 
amikor találkoztunk egyszer az utcán, az 
emberek között, mindenki megsüvegelt, és 
éreztem, hogy nagyon szeretnek. Kicsit reme-
gő kézzel fogtad meg kinyújtott jobbomat, de 
nagy barna szemeid fénye a régi volt.

Akkor láttalak utoljára. 

a temetésedre eljött a fél város, mert nagyon 
tiszteltek és szerettek – igazi pedagógus, 
igazi ember voltál. megdobbant a szívem, 
amikor hallottam, posztumusz díszpolgári 
címet kaptál. jó döntés volt, Te is megérde-

melted az oklevelet. drága feleséged vehette 
át a kitüntetést, de szemem előtt ott voltál Te 
is mellette, a művelődési Ház színpadán, mint 
egykori népművelő. 
csak a legnagyobbak kapnak haláluk után 
elismerést.  

Lipták János, halhatatlan lettél.

s. j.

Közélet

Kiállítás és festménybörze volt a könyvtárban
ünnepél�es KülsőségeK melleTT mOndTa el földi pál alpOlgármesTer megn�iTóbeszé-
déT a puszTai galéria(cOra) fesTmén�KiállíTásán és vásárán. a galéria TulajdOnOsa, 
KörTvél�esiné puszTai ilOna is KöszönTöTTe a megjelenTeKeT és remén�éT fejezTe Ki, 
HOg� minél Több láTOgaTója és vásárlója lesz a KiállíTásnaK. 

a mintegy félórás ceremónia kis gitármu-
zsikával, az egyik kiállító művész köszön-
tésével és egy festménynek az érdeklődő 

vendégek közötti kisorsolásával folytatódott. a 
jelenlévő Katona béla az elmúlt hónapok, évek 
kulturális rendezvényeinek hagyományainak 
megfelelően – amelyeken meghallgathattuk tőle 
vörösmarty: fóti dal című versének első versszakát 
– ezúttal is kitett magáért, s a nem fótiak kedvéért 
elmondta a mű fenti észletét. a beharangozott 
sorsolás egy fóti fiatalasszonynak kedvezett, aki 
Tóth rozália egyik festményét vihette haza. a kiállí-
tást és vásárt március 21-ig lehetett megtekinteni, 
illetve vásárolni a kiállított képek közül.
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Díjátadó ünnepség, könnyekkel ...

Fót Város Önkormányzat Képviselő Testü-
lete posztumusz Díszpolgári címet ado-
mányozott Lipták János iskolaigazgatónak 
– a város szellemi és közösségi értékeinek 
gyarapítása érdekében végzett kimagasló 
munkája elismeréséül. A kitüntetést felesé-
ge, özv. Lipták Jánosné vette át.

Fót Város Önkormányzat Képviselő Testü-
lete Díszpolgári címet adományozott Ba-
logh Sándornak – a város szellemi és kö-
zösségi értékeinek gyarapítása érdekében 
végzett kimagasló munkája elismeréséül. 
Mély megrendüléssel értesültünk arról, 
hogy Sanyi bácsit a díjátadás előtt két 
nappal tragikus hirtelenséggel elragadta 
a halál, így az elismerést személyesen már 
nem vehette át. Nyugodjék békében! A 
díjat fia, ifj. Balogh Sándor vette át.

Fót Város Önkormányzat Képviselő Testüle-
te Emberséggel Fótért kitüntetést ado-
mányozott Herman Ibolyának – a Fóton 
élők érdekében hosszabb időn át végzett 
áldozatos munkája elismeréséül. 

A város két kitüntettje, Szabó Miklós és 
Kemenesi Tivadar, díjaikat nem az ünnepség 
keretei között vették át:

Fót Város Önkormányzat Képviselő Testülete Fót Ifjúságáért kitüntetést adományozott 
Szabó Miklósnak – a fóti fiatalok egészséges életmódra nevelése, a település szabadidős 
sporttevékenységének fellendítésére irányuló kimagasló szakmai munkája elismeréséül. 

Fót Város Önkormányzat Képviselő Testülete Emberséggel Fótért kitüntetést adományozott 
Kemenesi Tivadarnak – a Fóton élők érdekében hosszabb időn át végzett áldozatos munkája 
elismeréséül. 

Fót Város Önkormányzat Képviselő 
Testülete Év közalkalmazottja kitüntetést 
adományozott Petyerák Jánosnénak – az 
oktató-nevelő munkában végzett kiemel-
kedő tevékenysége elismeréséül.
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Fót Város Önkormányzat Képviselő Testüle-
te Emberséggel Fótért kitüntetést adomá-
nyozott Dr. Molnár Lászlónénak – a Fóton 
élők érdekében hosszabb időn át végzett 
áldozatos munkája elismeréséül. 

Fót Város Önkormányzat Képviselő 
Testülete Emberséggel Fótért kitüntetést 
adományozott Andi József Lászlónak – a 
Fóton élők érdekében hosszabb időn át 
végzett áldozatos munkája elismeréséül.



Díjátadó ünnepség, könnyekkel ...

Fót Város Önkor-
mányzat Képviselő 
Testülete posztumusz 
Díszpolgári címet 
adományozott Izsák 
Madarász Lajos refor-
mátus esperes lelki-
pásztornak – a város 
szellemi és közösségi 
értékeinek gyarapítá-
sa érdekében végzett 
kimagasló munkája 
elismeréséül. A 
díszpolgári okleve-
let lánya, Madarász 
Márta vette át.

Fót Város Önkormányzat Képviselő 
Testülete Év sportolója kitüntetést 
adományozott Szász Emese párbajtő-
rözőnek – példamutató sportteljesít-
ménye elismeréséül. 

Fót Város Önkormányzat Képviselő 
Testülete Év sportolója kitüntetést ado-
mányozott Mató Gyula kerekes-székes 
vívónak – példamutató sportteljesítmé-
nye elismeréséül.

Fót Város Önkormányzat Képviselő 
Testülete Év sportolója kitüntetést 
adományozott Katona Norbert kaja-
kozónak – példamutató sportteljesít-
ménye elismeréséül.
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Fót Város Önkormányzat Képviselő Testülete 
Év közalkalmazottja kitüntetést adományo-
zott Kaudersné Madarász Zsuzsannának – az 
oktató-nevelő munkában végzett kiemelke-
dő tevékenysége elismeréséül 

Fót Város Önkormányzat Képviselő 
Testülete Év köztisztviselője kitüntetést 
adományozott Horváthné Szatmári Zsu-
zsannának – a közszolgálatban végzett 
kiemelkedő munkája elismeréséül.



Mi magunk is izgalommal vártuk már-
cius 10-ét: vajon hány pályamű ér-
kezik? Nos, várakozásainkat messze 

felülmúlta az a sok-sok munka, amit elküldtek 
hozzánk Fót diákjai.

A pályamunkák eredményhirdetésére és a 
díjkiosztásra az ünnep előestéjén került sor a 
Művelődési Ház Bársony termében.

A zsűri elnökéül gróf Károlyi Lászlót kér-
tük fel, a zsűri tagjai voltak: Luzsicza István 
író és Tóth Anna festőművész.

Köszönjük Somogyi Lilinek és Gombai Esz-
ternek (hegedű), Mészáros Marcellnek (Petőfi 
Sándor: Nemzeti dal), és Ágoston Alexand-
rának (Kántor B. Péter: Köszöntő), a Németh 
Kálmán Általános és Alapfokú Művészeti Is-
kola kisdiákjainak a műsort, amellyel e meg-
nyitóra készültek.

Ezen alkalomra hozta el az isaszegi csata 
ólomkatonákból kiállított egyik jelenetét Ho-
moki Gyula, aki két ólomkatonát is felaján-
lott különdíjul.

Végezetül álljon itt a nyertesek névsora és 
néhány fotó emlékeztetőül:

D í j k i o s z t ó  u t á n
AKiK FigyELEMMEL KíSÉRTÉK A FóTi MÉDiáT, BizoNyáRA FELFEDEzTÉK 
BENNE hETEKEN-hóNAPoKoN áT MEgjELENő FELhíVáSuNKAT: Az 
1848/49-ES FoRRADALoM ÉS SzABADSághARc 160. ÉVFoRDuLójA 
ALKALMáBóL iRoDALMi ÉS KÉPzőMűVÉSzETi PáLyázAToT hiRDET-
TüNK VáRoSuNK iSKoLáSAiNAK.

Közélet

IRODALMI KATEGÓRIA

I. ZOZÓ – Téglás Zoltán 7/b – Németh Kálmán 
Általános és Alapfokú Művészeti Iskola

II. 1848 – Nagy Bendegúz 6/a – Németh Kál-
mán Általános és Alapfokú Művészeti Iskola

KÉPZŐMŰVÉSZETI KATEGÓRIA

KÖZÉPISKOLA
I. CSATA’48 – Kovács Brigitta – Népművészeti 

Szakközépiskola
II. SZABADSÁG, EZT MÁR SZERETEM – Czinóber 

Réka – Népművészeti Szakközépiskola III. 
NAPSUGÁR – Gerhát Bianka – Népművésze-
ti Szakközépiskola

FELSŐ TAGOZAT
I. ELŐRE – Bognár Alexandra 6/b.
II. LABDA – Jancsó Péter 6/a. – Dunakeszi 
III. MOZAIK – Vancsó Tamás 6/a. – Németh Kál-

mán Általános és Alapfokú Művészeti Iskola
ALSÓ TAGOZAT
I. VAGÁNY – Puskás Zsolt 4/a. – Németh Kál-

mán Általános és Alapfokú Művészeti Iskola
II. JÓBARÁTOK – Megyeri László, Kerecsányi 

Sándor 3/a. – Németh Kálmán Általános és 
Alapfokú Művészeti Iskola

III. SZABADSÁGÉRT – Fenyves Gergő, Hajdár 
Dániel, Hornyák Endre, Kalász Barnabás 4/
b. – Németh Kálmán Általános és Alapfokú 
Művészeti Iskola

KÜLÖNDÍJAK

HONVÉD – Őszi Alexandra, Bendó Dániel, Hoócz 
Dániel 3/a. – Németh Kálmán Általános és Alap-
fokú Művészeti Iskola

ÁGYÚDÖRGÉS – Jándék Csaba, Nagy György, Ko-
vács Balázs, Tölgyesi Gábor  4/b. – Németh Kál-
mán Általános és Alapfokú Művészeti Iskola

NAPTÁR – Pesti Patrik, Tóth István 5/a. – Németh 
Kálmán Általános és Alapfokú Művészeti Iskola

VARÁZSLÓK – Garay János Általános Iskola 3. 
osztály napközis csoport

Bicskei Éva igazgató
Fóti Közművelődési és 

Közgyűjteményi Központ

Fóti Közművelődési és Közgyűjteményi Központ 
Vörösmarty Művelődési Ház

2008. áPRILISI PROGRAMOK
április 4. − 17 óra Vörösmarty Művelődési ház Bársonyterem: Öt órai tea 
 Vendég: Kaudersné Madarász zsuzsanna és Petyerák jánosné az év  
 közalkalmazottjai

április 5. − 19 óra Vörösmarty Művelődési ház színházterem: Garay Iskola bálja 
 Érdeklődni: �58 144-es telefonszámon

április 10. − 1�-18 óra Vörösmarty Művelődési ház Bársonyterem: Véradás

április 11. − 8-14 óra Vörösmarty Művelődési ház színházterem: József Attila szavalóverseny  
 a garay iskola szervezésében

április 11. − 18 óra Vörösmarty Művelődési ház színházterem: Költészet napja – zenés iro- 
 dalmi est a Városi Könyvtár és a Liszt Ferenc zeneiskola közös szervezésében

április 18. −10 óra Vörösmarty Művelődési ház színházterem: A BÁTOR NYULACSKA  
 A Fabula Bábszínház bérletes bábjátéka.  
 jegyek az előadás előtt korlátozott számban 500 Ft-os áron kaphatók.

április 18. −18 óra Vörösmarty Művelődési ház bársonyterem: Fóti tájak  
 A Föld Napja alkalmából rendezett fotókiállítás megnyitója.  
 A kiállítás április �0-ig munkanapokon 10-18 óráig megtekinthető.

április 19. − 16 óra Vörösmarty Művelődési ház színházterem: KI KOPOG? – Levente Péter 
  műsora – Belépőjegy ára: 1000 Ft  – jegyrendelés a 06 �0 999 49 45 
 telefonszámon           

április 25. − 18 óra Vörösmarty Művelődési ház színházterem: A  Táncművészet világnapja 
 Közreműködnek: a  művelődési ház művészeti csoportjai

április 26. − 8-12 óra Vörösmarty Művelődési ház színházterem: Ki mit tud? 
 A Fóti ökumenikus általános iskola és gimnázium szervezésében 

Május 4. − 16 óra Vörösmarty Művelődési ház színházterem: ANYÁKNAPI NÓTADÉLUTÁN 
 Közreműködik: Szöllősi Emese nótaénekes, Szalai Antal, Liszt díjas  
 prímás  és zenekara. Köszöntőt mond: ágoston Katalin;   
 Műsorvezető: Liliom Károly

Minden kedves érdeklődőt szeretettel várunk valamennyi 
programunkra és foglalkozásunkra!



Az elkövetkezőkben a sértett beszámolóját 
és a vele készült interjút olvashatják arról, 
mi is történt Kisalag egyik családi házában 

március 15. hajnalán.
– arra ébredtem, hogy ütik a fejemet. Két-három ütést 

kaptam egymás után, aztán még hármat-négyet. a 
kezemet ösztönösen a fejem elé kaptam, de az ütések 
folytatódtak. üvöltve próbáltam segítséget hívni, s a 
szemben lévő szobából a feleségem be is jött a szobá-
ba. az elkövető nem különösebben lett ettől a ténytől 
ideges, de mivel a nejem visszamenekült a szobájába és 
gyorsan ráfordította a kulcsot, a betörő (úr) azonnal be-
törte az ajtót, s közölte vele, hogy ha rossz kislány lesz, 
és nem adja át értékeinket és pénzünket, akkor úgy jár, 
mint én. a feleségem az elkövetővel együtt lement az 
alsó szintre, hiszen a hálószobáink felül vannak, és átad-
ta az otthon tartott kevés készpénzt, harmincötezer fo-
rintot, és mintegy három-négyszázezer forint értékben 
a telefont, pecsétgyűrűt, karórát, egyéb dolgokat.

Aztán elmenekült a rabló?
– a menekült kifejezés túlzás. Kinyittatta feleségem-

mel a kulcsra zárt bejárati ajtót, aztán angolosan 
távozott, még annyit odavetve, hogy ne merjük a 
rendőröket értesíteni.

Hogyan tudott bejutni a házba?
– mint előbb mondtam, a bejárati ajtó zárva volt. a gará-

zson keresztül jöhetett, mert a garázs és a lakás között 
lévő ajtó volt betörve, látszólag ott hatolhatott be.

Ez idáig rendben van, ha lehet így fogalmazni, de józan 
ésszel végiggondolva, egy betörő minek megy fel az eme-
letre a hálószobákhoz? Hiszen az értékek nem feltétlenül 

ott vannak. Ha alul kezd el foszto-
gatni, és nem talál semmit, akkor ta-
lán van értelme felmenni oda, ahol 
emberek vannak, bár akkor sem ri-
zikómentes, hiszen találkozhat akár 
egy világbajnok bokszolóval is, ami 
nem egy életbiztosítás.
– mi is csak utólag tudtuk meg, hogy 

a betörő nem nyúlt alul semmihez, 
hanem egyből feljött a hálókhoz. 
ez nekem, nekünk is megmagyarázhatatlannak tűnik.

Gondolom, az azért megfordult az Önök fejében is, 
hogy bosszú vagy leszámolás áll a háttérben!
– nézze, a sarki péket nem szokták kivégezni, mert 

nem ízlik a kiflije. én ugyan cégvezető vagyok egy 
tekintélyes cégnél, de bosszú vagy leszámolás – ez 
eléggé krimifilmesen hangzik a számomra. Hacsak 
össze nem kevertek valakivel.

Fóton nem is olyan régen volt egy rablás-betörés soro-
zat, amelyet vendégmunkások követtek el. A módsze-
rük az volt, hogy bementek az alsó szintre, s amíg felül 
aludtak, addig alul összepakolták, ami mozdítható volt. 
Ott is történt konfrontáció, betörő kontra tulaj találko-
zó, mert felébredt a ház gazdája és lement számon kér-
ni, mi folyik ott. Az viszont, hogy egyenesen fölmennek 
a hálókhoz és az alvó tulajdonosokat agyba-főbe verik, 
minden, csak nem életszerű vagyoneltulajdonítás.
– egyetértek. Higgye el, én még annyira sem értem, 

mint ön. soha nem történt velem még hasonló eset.
Mi amúgy sem szeretnénk találgatni, ez a rendőrség 
dolga. Fegyveres rablás volt ez?

– nem nevezném annak, és nemcsak azért, mert nem 
pisztoly vagy puska volt az elkövetőnél, sőt még 
csak nem is baseballütő volt, amivel ütött, hanem 
egy faág, amivel azért nehéz lett volna teljesen 
megsemmisítenie.

De gondolom, így sem volt kellemes. Mit érzett, meg 
akarja Önt ölni?
– azt hiszem, igen. a koponyámat azért be tudta törni, 

s lelkileg sem könnyű, főleg a feleségemnek, de azért 
túl leszünk rajta.

Személyleírást tudtak adni az elkövetőről?
– a nejem, hiszen felkapcsolt villanynál olykor hosszú 

ideig is látta. egy alacsony, fiatal, magyarul beszélő, 
fehér bőrű férfiről van szó.

Tanulság?
– a ház és az értékeink védelmét illetően, azt gondo-

lom, túl sokkal többet nem tudnék tenni, hiszen a 
zárt ajtót betörve álmunkban törtek ránk, mit tehe-
tünk? páncélajtót szerelünk be, páncélinget veszünk, 
kamerát szerelünk fel meg testőröket fogadunk... ak-
kor viszont a családi házból erődítmény lesz.

Kovács László rendőrkapitány hivatalában is jár-
tunk a furcsa ügy miatt. A Dunakeszi Rendőr-
kapitányság vezetője fogad, hellyel és kávéval 

kínál. Az épület felső szintjein a hőskorban jártam, 
ami abban az időben még háromcsillagos hotelként 
funkcionált. Jól éreztem magam itt akkor, miként 
most is, hiszen a kapitány úrral nem vagyunk isme-
retlenek egymásnak – több rendőrségi programon, 
fogadáson találkoztunk már. Így talán kötetlenebb is 
a beszélgetés. A téma már közel sem ilyen szórakoz-
tató: rablás Fóton.
Alezredes úr, tudom, még folyik a nyomozás, mégis, mit 
lehet tudnunk az ügyről?
– üdvözlöm az olvasókat, emlékeim szerint a fóTcafe 

újságban először. az ügyre rátérve – nem szokványos 
ügy, az biztos. az ehhez a rabláshoz hasonlítható esetek 
általában betörésnek indulnak, aztán rablás lesz belő-
lük. ez most rablásnak látszik, de sok az ellentmondás. 
jelenleg a sértett életének minden vonatkozását vizs-
gáljuk, hogy megtaláljuk az indítékot.

Az eset kapcsán olvasóinknak is alighanem az ugrik be elő-
ször, ők hogyan cselekednének, miként védekeznének, ha 
netalántán ilyen kelle-metlen szituációba keverednek. Ka-
pitány úr, mik az ide vonatkozó írott és íratlan szabályok?
– mindenkinek jogában áll testi épségét és vagyonát 

megvédeni. a kérdés nyilván az, hogy mi a határ? ez 
a „jogos védelmi” kategória, amely addig él, amíg ve-
szélyhelyzetben vagyunk. 

Az említett esetben meddig mehetett volna el a sértett, 
ha tudott volna védekezni?
– nem könnyű erre a kérdésre válaszolni. minden szituá-

ció más és más. mondjuk, ha valamilyen eszköz oda lett 
volna készítve az ágya mellé és fizikailag is felkészült a 
védelemre, akkor a támadást jogszerűen visszaverhette 

Súlyos rablás Fóton

volna, és még akkor sem követ el törvénysértést, ha 
valamelyest túlreagálva a helyzetet, súlyosabb sérülé-
seket okoz, mint amekkorát feltétlenül kellett volna, hi-
szen ilyen felfokozott idegállapotban ez előfordulhat.

Akkor mi a megoldás, mondjuk egy gázpisztoly?
– Otthon, azaz saját lakásban a gázpisztoly engedély 

nélkül tartható, de kizárólag csak az otthon védelmé-
re. esetünkben alvó emberre támadtak, ezért itt kétsé-
geim vannak ennek a fegyvernek a hatékonyságában, 
hiszen kevesen alszanak a párnájuk alá tett gázpisztoly-
lyal. a legjobb védekezést a hasonló esetekben 
a repülőszolgálatos csendes riasztással dolgozó 
szolgáltatások jelenthetik, hi-szen akkor csak egy 
távirányítót kell megnyomni, és öt percen belül 
érkezik a segítség. ez persze pénzbe kerül, de 
egyre növekszik a „bekötött” lakások száma.

Éles lőfegyver?
– nem javaslom, és nemcsak azért, mert komoly 

feltételekhez kötik az éles lőfegyver tartását, ha-
nem azért is, mert egy civil ember számára szinte 
felmérhetetlen, mikor jogos a használata, és elő-
fordulhat az is, hogy a kellő gyakorlattal nem ren-
delkező tulajdonos ellen fordítják saját fegyverét.

Akkor ki oldja meg a lakosság problémáit – hiszen 
joguk van ahhoz, hogy biztonságban érezhessék 
magukat, legalább a saját otthonukban?!
– a rendőrségnek ez a fő feladata és ezt próbáljuk 

is megoldani. gondolom, nem kell mondanom, 
hogy az anyagi, tárgyi és egyéb feltételeken len-
ne mit csiszolni, de ehhez sok pénz kell, és ahogy 
az élet más területein, nálunk is abból van a leg-
kevesebb. ennek ellenére kistérségünk kevésbé 
fertőzött a bűncselekményekkel, ami viszont 
megtörténik, azt igen magas százalékban sikerül 

megoldanunk. elégedettek persze nem vagyunk, le-
het még fejlődni. 

Remélem, következő találkozásunkkor tudni fogjuk, ki 
követte el Fóton a „rablásnak látszó betörést”…

– biztos lehet benne, hogy mindent megteszünk en-
nek érdekében.

öti 
Lapzártakor érkezett a hír: elfogásra került egy sze-
mély, aki alaposan gyanúsítható az elmúlt héten 
Fóton történt rablás elkövetésével.
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Az önkormányzati választások után nyolcan kerültek be 
a fidesz színeiben a tizennyolc tagú fóti Képviselő Tes-
tületbe. azóta nagy változások történtek. Hanthy Kinga 

a múlt év elején, bartos sándor alpolgármester, Kiss istván és 
cselőtei erzsébet az év végén lépett ki a frakcióból. szent-iványi 
géza polgármestert júniusban függesztette fel tisztségéből 
a testület. így a fidesz-frakció háromtagúra olvadt, a „kiugrott” 
fideszesek pedig lévai sándorné civil képviselővel megalakítot-
ták a polgári-frakciót. ezúttal az ötökként emlegetett képviselő-
csoport tagjai voltak a fótcafé vendégei.
Ki a Polgári-frakció vezetője?
Bartos Sándor: – cselőtei erzsébet. igaz, ez a funkció már nem 
létezik, a Képviselő Testület szervezeti és működési szabályzatát 
(szmsz) ugyanis tíz szavazattal módosították, eltörölték a frakci-
ókat. ezért polgári munkacsoportnak nevezzük magunkat. nem 
pártot képviselünk tehát, hanem a jobboldali értékrendet.
Nem gondolják, hogy cserbenhagyták a választások után a 
Fideszt? 
Hanthy Kinga: – legfeljebb a móczár-házaspárt. veszíteniva-
lónk nem volt, frakciómunka nem folyt, a frakcióülések, ha voltak 
is, veszekedéssel teltek. Kénytelenek voltunk mi öten „frakciózni”, vagyis 
rendszeresen összeültünk, hogy megbeszéljük az előterjesztéseket. 
végül ebből született meg a polgári-frakció megalakításának a gondolata. 
a kényszer hozott tehát össze bennünket. nem mellékes, hogy móczár 
béláné fóti fidesz-elnök üléseken tanúsított és üléseken kívüli stílusával 
sem tudtunk, és nem is kívántunk azonosulni. azóta sok fóti megtapasz-
talhatta, hogyan reagál, amikor nem tetszik neki, amit mondanak. a kilé-
pésünket megelőzően nagy nyilvánosság előtt többször kétségbe von-
ta a tisztességünket, vádaskodott, igaztalan dolgokat híresztelt rólunk. 
végül is a volt fidesz-tagok sem a pártból, hanem a móczár-frakcióból 
kívántak kilépni. ezt követően az elnökasszony kizárta őket a pártból.
A másik oldal többször is hangoztatta, hogy Önök „a Géza emberei”. Má-
sok úgy fogalmaznak: bajtársak. 
Cselőtei Erzsébet: – szent-iványi gézát a fóti fidesz-szervezet, és annak 
elnöke jelölte polgármesternek. mi pedig úgy gondoltuk, hogy ha nyert, 
akkor kutyakötelességünk őt támogatni. a döntést nem mi hoztuk, mi csak 
következetesek voltunk. akkor is, amikor a testületi többség úgy döntött, 
fegyelmi eljárást indít ellene, amit egyébként a helyzet tisztázása végett 
megszavaztunk, és akkor is, amikor nemmel szavaztunk a fegyelmi bün-
tetésre, mivel az eljárás törvénytelen volt. igen nagy energiákat, és nem 
mellesleg több milliós forintnyi közpénzt áldoztak politikai ellenfelei arra, 
hogy felállítsák a székéből. a polgármesteri hivatal dr. Tuboly marianna 
volt jegyző vezetésével hónapokon keresztül csak azzal foglalkozott, hogy 
évekre visszamenőleg összegyűjtse ellene a vádanyagot. a hivatal emiatt 
gyakorlatilag nem működött. a bíróság mondja majd ki a végső szót. 
Önök azt mondják, hogy a többség a Polgári-frakció tagjait egyszerűen 
kisöpörte a bizottságokból.
Lévai Sándorné: – nehéz másnak nevezni azt, amikor egyeztetés nélkül tíz 
szavazattal átalakítják a szakbizottságokat, leváltanak bennünket az elnöki 
posztjainkról, kirugdosnak a bizottságokból. szakmai indoklás nincs – sőt, 
felajánlottuk, hogy ingyen vállaljuk a bizottsági munkát-, majd elosztják 
egymás között tízen a helyeket. nem járt jobban nálunk a cöf sem: nekik 
az összes külső tagjukat kitakarították. de nem voltak illúzióink. világos volt 
számunkra, hogy fél órával korábban azért kellett kitörölni az szmsz-ből 
a frakció kifejezést, mert máskülönben az erőviszonyok szerinti arányban 
kellett volna elosztani a bizottsági helyeket, a polgári-frakció pedig jelenleg 
a Képviselő Testület második legnagyobb formációja.

A fejlődés átgondolt tervekkel, 
felelős gazdálkodással elindítható 

Fórumokon, baráti beszélgetések alkalmával sűrűn felmerül a kérdés, nem 
bűzlik-e valami az új egészségház körül.  A konkrét ellenérvek felsorolása 
talán itt sem lenne hiábavaló.
Cs. E.: – már az új egészségház-beruházás indítása is törvényellenes volt, 
és attól kezdődően folyamatosan erőből, a jogszerűséget áthágva vitték 
végig az ügyet. Határozat volt ugyanis arról, hogy előbb készüljön el a vá-
ros egészségügyi koncepciója – azaz hol és milyen orvosi szolgáltatásra 
van szükség-, s ezt követően lépjünk tovább. egészségügyi koncepció 
azóta sincs, van viszont egy aláírt szerződés, amelyről zárt ülésen, tehát a 
fóti polgárok kizárásával hozták meg a végső döntést, úgy, hogy az elő-
terjesztésen az „első olvasat” felirat szerepelt. és nem voltak mellékletek 
– egyeztetett terv, az orvosok hozzájáruló nyilatkozata-, amelyek feltétel-
ként szerepeltek. a zárt ülés miatt nem hallhatták a fótiak az önkormányzat 
jogászának húszperces előadását sem arról, milyen jelentős kockázatokat 
rejt ez a szerződés a település számára. a kockázat ugyanis nem a befek-
tetőé, hanem az önkormányzaté: a befektető, ha nem jön be a számítása, 
továbbáll, az épületet eladja, elzálogosítja, a most rögzített működtetési 
feltételek pedig a következő tulajdonosra már nem kötelezőek. Ha pedig 
az önkormányzat nem tudja feltölteni a rendelőket, nem kényszeríti be 
- a testületi többség szerint bizonyára demokratikus módszernek minő-
sített zsarolással - a jelenleg hevesen tiltakozó orvosokat az új épületbe, 
meg kell megvásárolnia az egészségházat. majd csak lesz rá valahonnan 
(közpénzből magánzsebbe) 300 millió! és kár, hogy nem hallhatták a fó-
tiak azt sem, amikor egyes képviselők úgy nyilatkoztak: ha nem akarnak 
beköltözni az orvosok az új egészségházba, majd felbontják a szerződé-
süket. a befektető érdeke erősebb lenne, mint a fótiaké és a fóti orvoso-
ké? amúgy meg miféle fejlődés az, hogy a fótiak közadakozásából épült 
egészségházát a köztulajdonú szent benedek parki épületből áthelyezik 
egy kisebb magántulajdonú épületbe? miközben a jelenlegi épület fel-
újítására van jelentkező, a helyszíne ideális, továbbfejleszthető, bővíthető, 
nem úgy, mint a nagy forgalmú dózsa györgy úti telken, amelyet minden 
előzetes egyeztetés nélkül, alapos gyanú szerint ön-, és nem közérdeket 
szem előtt tartva választott ki a befektető. a szerződés megkötése óta már 
sok minden elhangzott, így az is, hogy a vállalkozó megvette a szomszéd 
telket is, és hogy készen vannak a tervek. ebből egy szó sem igaz. nincsen 
kész terv, nincs egyetlen megvásárolt telek sem. a fótiak nem egészen két 
hét alatt összegyűjtötték az egészségházról szóló népszavazás kiírásához 

Közélet



szüksége aláírásokat, tehát nyilvánvaló, hogy nagy az ellenérzés a döntéssel 
szemben. ezt demokráciában a döntéshozóknak illik figyelembe venniük. a 
testület mszp-s tagjai nem voltak hajlandók még tárgyalni sem arról, hogy a 
szerződés aláírását a népszavazásig halassza el az önkormányzat. vagyis: nem-
leges döntés esetén is fizetni kell a vállalkozónak. vajon ezek a képviselők kinek 
az érdekét képviselik?
Ez a népszavazás számomra nem lefutott ügy, már az eredményét illetően. 
Az Egyesült Királyságban a választásokra is lehet fogadni. Jelenleg nem 

tudnám eldönteni, kire is tegyem fel képzeletben a pénzemet. 
Önök mit javasolnának?
Kiss István: – a magát kormányzó többségnek nevező helyi ko-
alíció mindent megtesz, hogy a népszavazást ellehetetlenítse. az 
aljegyző a törvény előírása szerint azt terjesztette a testület elé, 
hogy június 8. legyen a népszavazás napja. az mszp vezette ügy-
rendi bizottság viszont július 13-ra tett javaslatot. nyilvánvalóan 
arra játszanak, hogy a nyári szabadságok miatt ne legyen meg 
az ötvenszázalékos részvétel. és bár a legutóbbi testületi ülésen 
az aljegyző asszony elmondta, hogy minden más, június 8-át kö-
vető időpont rossz, veszélyezteti a népszavazás lebonyolítását, 
a testület tíz szavazattal (hat mszp-s, három fideszes és csorba 
istván személyében egy független szavazattal) úgy döntött, 
hogy június 29-re írják ki a népszavazást. nem kétséges, min-
dent megpróbálnak, hogy a referendum eredménytelen legyen, 
megpróbálnak a legkisebb kockázatra játszani. úgy tűnik, félnek 
az eredménytől. most már minden a fótiakon múlik.
Nagy a vita a kötvénykibocsátás miatt is. Mi szól ellene, mi 
mellette?
B. S.: – a hivatalos értékbecslés szerint a város 3,2 milliárdos 
ingatlanvagyonnal rendelkezik, a teljes hitelállománya pedig 

2.l6l.720.000 ft. a jelenlegi feltételek szerint visszafizetendő adósságállomány 
becsült kamata 620 millió forint, a lejárata 2026. a kötvénykibocsátás után 
ugyanezért a hitelért legkevesebb 1,576 milliárd forint kamatot kell a kétmilliár-
dos tőke mellett 2028-ig visszafizetnünk, vagyis a jelenlegi kamat majd’ három-
szorosát. a végszámla a szakértő szerint több is lesz (máris hárommillió forint 
csak a kötvénykibocsátást előkészítő szakértő számlája), közben a jövőnket adó-
sítjuk el. miért dobja a város magát egy bank karjai közé úgy, hogy semmiféle 
előzetes számítás nem történt arról, van-e más megoldás, kilábalási lehetőség? 
végiggondolta-e a város gazdálkodásáért, fejlődéséért felelős testület, hogy az 
értékesíthető területeink hogyan hasznosíthatóak a legjobban? számoltak-e az-
zal a kötvénykibocsátás hívei, hogy fótra költözik a ge Hungary zrt, az aldi ke-
reskedelmi lánc egyik telephelye és a philip morris magyarország Kft., így évente 
százmilliós nagyságrendű iparűzési adóbevétel-növekedés várható, vagyis ezek 
a beruházások hamarosan jelentős bevételeket hoznak?! mi azt javasoljuk, hogy 
lépésről lépésre gondoljuk végig, mire van szükségünk, és mire lehetőségünk. 
ne külső tőke és egyéni érdekek, összeköttetések határozzák meg fót jövőjét. 
csak ehhez beszélgetni kellene, nem kizárni, gyalázkodni és feljelentgetni, mint 
politikai ellenlábasaink velünk teszik. Ha megtörténik a kötvénykibocsátás, a 
Hypo bank fogja majd meghatározni, hogy fót mit tehet, és mit nem. aligha 
engedi majd az utcák aszfaltozását, hisz az nem termel pénzt. a bank nem a 
fótiak fejével fog gondolkodni. és még valami: miközben egyes képviselőtársa-
ink arról tartanak szónoklatokat, hogy milyen súlyos a gazdasági helyzet, könnyű 
szívvel és ujjal szavaznak meg több millió forintos kiadással járó, hasznot nem 
hozó döntéseket. ötmillió forintot például egy külső szakértő cégnek a fáy iskola 
építésének az átvilágítására, miközben a címzett állami támogatás miatt kötele-
ző, ingyenes állami számvevőszéki vizsgálat folyik, valamint névtelen feljelentés 
nyomán még rendőrségi vizsgálat is. 
Amit meg akar a jelenlegi többség szavazni, át is viszi az önkormányzaton. 
Ez visszafordíthatatlan? Esetleg lesz valami krach?
H. K.: – az országos népszavazás eredménye figyelmeztető: ne akarja senki 
erőszakkal „boldoggá tenni” a népet. mi sem követelünk mást, csak hogy a 
Képviselő Testület minden tagja a város, és ne a saját vagy valamilyen kívülről 
jött befektető érdekeit képviselje. ezzel az igényünkkel nagyon kellemetle-
nek vagyunk a többségnek. Hisszük, hogy fót fejlődése átgondolt tervekkel, 
felelős gazdálkodással elindítható. ehhez mindenkor partnerek vagyunk.
 Amennyiben új polgármester-választásra kerül sor, ki lesz a jelöltjük?
Cs. E.: – várjuk meg a végső bírói döntést.

1�1�
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az eredendően matematika- és fizika-szakos ta-
nár, mellette azonban testnevelő, kézilabda-, 
majd labdarúgó-edző – fót több generáció-

jának csak Heni bá’ – az utóbbi években visszavonult a 
sporttól, majd friss nyugdíjasként a tanítástól is, ezzel 
együtt azonban új oldaláról, irodalmi alkotóként mu-
tatkozott be. versei, novellái többségének fókuszában 
szülőfaluja, a börzsönyben meghúzódó alig négyszáz 
lelkes falucska, perőcsény áll. perőcsény, ahonnan már 
majd’ négy évtizede elkerült városunkba, ahová idős 
édesanyja mindig hazavárja – s ahová kultúrát, közös-
ségi életet szervezni ma is sűrűn visszajár (a sporttól 
sem teljesen elszakadva: Henzel lajos jóvoltából vált 

hagyománnyá a perőcsényi, falunap-jelleget öltő nyári labdarúgó öregfiúk-torna, amelynek 
visszatérő vendégei a kisalagi és fóti „szépkorúak”, legutóbb pedig a színészválogatott is tisz-
teletét tette a településen).

a perőcsényiek tavalyi irodalmi vállalkozásának is magától értetődően Henzel lajos volt az 
egyik motorja: barátaival összegyűjtötték, majd magánúton, Kérges kezek lírai sorai címen 
kiadták a falu lakóinak verseit. Helyi földművesek, kétkezi mesteremberek, háziasszonyok 
és a kevéske értelmiségi alkotásai töltik meg tartalommal a nyolcvanoldalas kötetet, s bár 
esztétikai értelemben természetesen jócskán találhatunk közhelyes klapanciákat is e művek 
között, mégis – a tapasztalatok őszintesége és a címlapról az olvasóra visszanéző egyenes, 
becsületes tekintetek, vagy tömörebben: a kérges kezek hitelessé teszik a perőcsényiek gon-
dolataiból, életérzéseiből megszülető verseket.

Henzel lajos az év elején a művelődési Házunk ötórai tea című rendezvényének vendége 
volt, ahol beszámolt életútjáról, munkásságáról, idézve írásaiból is – lapunk pedig szülőfa-
lujához szóló „szerelmi vallomásával”, himnuszjellegű nagy versének részleteivel tiszteleg a 
60. évét a közelmúltban betöltő pedagógus-edző-alkotó-polihisztor, a tán öntörvényű, de 
két „hazájában”, fóton és perőcsényben („itthon” és „otthon”) is megkerülhetetlen, ízig-vérig 
közösségi ember előtt.

luzsicza i. – Kozma e.

HEnZEL LAjOS

NEKEM EZ A FALUM
(részletek)

Az országúti pincesor
Vendégmarasztaló, kongó
Borillatú üdvözlése,
A templomtorony szerénységére
Büszke tekintete,
Csendesen motyogva
Merengő dombok üdvözlő szava,
A Jancsi-hegy, a Hollókő, a Várbérc
Oltalmazó hegyei fölött felkelő Napból
A háztetőkre özönlő fény:
Nekem ez a falum, Perőcsény.

(…)

Szembejövő emberek tekintete,
Ismerősen, otthonosan beszélgető, üdvözlő szava,
Egy kézfogás, van barátod, szavak összecsengése,
S szíved melegséggel tele,
Felszabadult sóhaj, mintha
Egy kő gördülne le.
Apám ültette cseresznyefa,
Nagyapám faragta ló, szánkó,
Sűrű bokron átsuhanó madár,
Orgonabokrok hosszú folyama,
Templomdombon a diófák,
Udvarokon csaholó kutyák,
A szántóföld, az erdő lágy fuvalma
Lágyan becéz, mintha rokon fogadna,
Üdvözöl minden élőlény:
Nekem ez a falum, Perőcsény.

Szépirodalmi hasábok

Egy perőcsényi Kisalagon
„an englisHman in new �OrK” – éneKelTe meg immár KéT évTizede ameriKaivá leTT an-
gOlságáT sTing, s a KéT HazáHOz TarTOzás dala nem véleTlenül inspirálTa Henzel 
lajOsról szóló jelen írásunK címéT is.
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Sport

Az 1988-as év a – Kökény Ferenc edző vezette – fóti csapat 
leggyengébb NB i/B-s éve volt, mert a csapat a kiesőzónába 
került és 7 pont választotta el a bennmaradóktól. gránicz 

Ferenc, a Fóti TSz SE elnöke a szakmai megújhodás mellett dön-
tött, és megbízta személyemet, Székely istvánt az együttes veze-
tőedzői feladatainak ellátásával. 

1981-ben szereztem kézilabda szakedzői diplomát a Testnevelési 
Egyetemen, és már évek óta pályaedzőként dolgoztam a kézilabda 
csapat mellett, így szakmailag felkészülten – a játékosállományt jól 
ismerve -, nagy ambícióval láttam munkához. Tulajdonképpen az 
adott esélyt a bennmaradásra, hogy az MKSz a tavaszi-őszi bajnoki 
rendről ekkor tért át az Európában honos őszi-tavaszi küzdelemsoro-
zatra, vagyis az év végén nem volt sem kieső, sem bajnok, hanem to-
vábbfolytatódott a bajnokság fél évig felső- és alsóházi rájátszással. 

Mint edzőt rendkívül motivált a fóti kézilabdához való kötődésem, 
és frissen szerzett, széleskörű, naprakész szakmai ismereteim birto-
kában mindent új alapokról indítottam. játékosaim partnerek voltak 
a magas szintű munkában és egy nagyon kemény fizikai, technikai 
és taktikai alapozást követően szárnyaltak a rájátszásban. olyannyira 

A fóti férfi kézilabdázás története – III. rész 
megszűnés az nb i. Küszöbén

eredményes volt alkotó együttműködésünk, hogy bravúrok soro-
zatával megnyertük a rájátszást (7 pont hátrányból � pont előnnyel 
zártunk), megmentve ezzel a fóti kézilabdázás NB i/B-s státuszát! 

Az 1989/90-es bajnoki évre már az előző sikerekből táplálkozó, 
magabiztos, motivált társaság kezdte a felkészülést. Taktikai reper-
toárunkat egyénre és csapatra szabva szélesítettük ki és minden 
játékrendszer ellen volt sikeresen bevethető alternatívánk. ütő-
képes csapatunk jó szakmai híre gyorsan terjedt, és a felkészülés 
során NB i-es csapatok keresték a tesztmérkőzések lehetőségét a 
fóti együttessel. így láthattuk vendégül a bajnok és kupagyőztes 
VáÉV Bramac Veszprém válogatottaktól hemzsegő együttesét a 
fóti bitumenpályán, majd a veszprémi visszavágón meglepetésre 
egy félidőn keresztül vezettünk is gyurka jánosék ellen.

igazi alkotó közösséggé vált együttesünk, amely minden idők 
legerősebb fóti csapataként írt történelmet az 1989/90-es bajno-
ki év során, mert az akkor még egycsoportos, hihetetlenül erős 
NB i/B-ben végül az 5. helyet szerezte meg.

Sikeresen leraktuk egy NB i-es csapat alapjait és együttesünk 
olyan szakmai kvalitások birtokában volt, hogy a következő évben 

az élvonalba jutást tűzhette ki célul (a mezőny erejét 
fémjelzi, hogy ellenfeleink mindegyike előbb vagy 
utóbb feljutott az első osztályba).

1990 végén azonban jött a megrendítő ütés, mert 
a FóTi TSz SE kézilabda csapata az NB i. küszöbén 
támogatottság hiányában megszűnt! A Fóti önkor-
mányzat megvonta amúgy is minimális támoga-
tását, a FóTÉPKER pedig már nem tudta egyedül 
viselni a terheket, így a – több tízmilliós eszmei ér-
téket képviselő – csapat és vele a minőségi sport 
megszűnt Fóton. 

A csapatunk egyik fele ceglédre igazolt (és azon-
nal fel is jutottak az 
első osztályba), míg a 
másik fele a csömör 
együttesét választotta 
és (a Fóti Sportegye-
sület egyetértésével) 
elvitte az NB i/B-s in-
dulási jogot magával.

Székely István – kézilabda szakedző 
a csapat egykori játékosa, vezetőedzője

NB I/B. – 1989/90 , „FÓTI TSZ SE”
A képen balról jobbra: Felső sor: Vankó zsolt, Boskó Péter, Raniák csaba, Szilágyi gábor, 
Anhalt Róbert, Kólya imre. Középső sor: hekker gyula (pályaedző), Dr Buday zsolt, Lukácsi 
Károly, Danyi imre, halmai Tibor, Székely istván (vezetőedző) Alsó sor: járdi imre, Szokoli 
László, Duday istván, Kovács László, horváth Attila, Pimvicska zsolt
Szakvezetők: Székely istván szakedző (vezetőedző), hekker gyula edző (pályaedző) SE El-
nök: gránicz Ferenc, Szakosztályvezető: Székely Lajos, Technikai vezető: Béres istván

Sport



1616

A foci alsóházából jelentjük

a sereghajtó fóti együttes nemzeti ünnepünk 
napján Kerepesen kezdte meg a szezont, s 
nagy küzdelemben, példamutató mentali-

tással, remek egyéni teljesítményekkel – két kapufát 
is lőve, illetve hatalmas kapusbravúrokat felvonul-
tatva – megérdemelten szerzett meglepetéspon-
tot (s egyben méltóképpen tisztelgett a találkozót 
megelőzően elhunyt balogh sándor emléke előtt) 
az ősszel fóton még nyolc gólt szerző ellenfél ott-
honában. a hozzáállással nem volt probléma a ta-
vaszi hazai bemutatkozás során sem, ám ezzel ek-
kor már nem sikerült a tudáskülönbséget áthidalni, 
s a fortunával jó viszonyt ápoló, bírói támogatásban 
is részesülő aszódi csapat magabiztos győzelmet 
aratott pályánkon. így továbbra sem sikerült elmoz-

dulni az utolsó helyről, a következő öt fordulóban 
azonban háromszor (e hónap folyamán pedig két-
szer) is közvetlen ellenféllel szembeni kiesési rang-
adó vár a mieinkre, amely összecsapásokon nem-
hogy javítani lehet, de egész egyszerűen: kell.

a kisalagiak kellemetlen pofonnal indították az 
évet: a tíz emberrel kiálló, télen a megszűnés szé-
léig jutó váchartyániak otthonában enervált játék-
kal szenvedett vereséget a gárda, a szépítőgólt is 
csak az utolsó utáni pillanatban elérve. a szadaiak 
ellen már sokkalta jobb teljesítményt nyújtva di-
adalmaskodott motiváltan küzdő, ám időnként 
könnyelműségekre is hajlamos csapatunk egy 
változatos, bár a vártnál nehezebbnek bizonyuló 
mérkőzésen. április nem ígérkezik könnyű hónap-

nak: a négy legjobb csapatból hárommal is ek-
kor mérkőzik meg a Ksc, a püspökszilágy ellen 
azonban reális a győzelmi esély – ez a meccs 
a középmezőnybeli pozíciók szempontjából 
presztízscsatának ígérkezik.

az első két tavaszi fordulót követően, egy-
aránt 15 mérkőzés után a fóti se továbbra is 
a 14. helyen áll, 1 győzelemmel és 3 döntet-
lennel, 6 szerzett ponttal, 4 pont hátrányban a 
bennmaradást jelentő helyektől, míg egy osz-
tállyal lejjebb 5 győzelmével és 1 döntetlenjé-
vel a 16 pontos Kisalag sc őszi szereplésén két 
pozíciót javítva a 9. helyre lépett elő.

lapzártánk idején csapataink nehéz idegen-
beli mérkőzésekre, élcsapatokhoz készülnek: a 
fótiak erdőkertesre, míg a kisalagiak Kistarcsára 
látogatnak a megjelenésünk előtti hétvégén.

(csapataink aktuális mérkőzéseiről részletes 
beszámoló olvasható minden hétfőn a www.
fot-online.hu internetes oldalon!)

luzsicza istván
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felemásan indulT a Tavaszi idén�
B eköszöntött  a  foc itava sz:  a  lapzár tánkig lezárult  két-két  mérkőzésen csapa taink minden fajta  eredményből 
szál l í tottak legalább egyet,  kel lemes és  kel lemetlen meglepetést  egyaránt  okoz va.

PEST MEGyEI II. OSZTáLy, VÉSnÖK-cSOPORT

14. forduló: Kerepesi LSE – Fóti SE 0-0
Fót: nádas T. – mikulka gy., pazar K., csifári m., báló zs. – barna g. (Kovács r.), 
szász i. (Orosz g.), czill b., ernyes i. – Horváth p., szathmáry l. (puskás T.)

15. forduló: Fóti SE – Aszód 1-4 (0-2)
Fót: nádas T. – mikulka gy., pazar K. (puskás T.), csifári m., báló zs. – barna g. 
(faragó cs.), szász i. (Orosz g.), czill b., ernyes i. – Horváth p., szathmáry l.
gólszerzőnk: puskás T.

A Fóti SE áprilisi mérkőzései:
2008. április 5., szombat, 15.30: fóti se – dunabogdány
2008. április 12., szombat, 15.30: pomáz – fóti se
2008. április 20., vasárnap, 16.00: Tahitótfalu – fóti se
2008. április 27., vasárnap, 16.00: Kisnémedi – fóti se

PEST MEGyEI III. OSZTáLy, BELUGA SPORT-GÖdÖLLŐI cSOPORT
14. forduló: Váchartyán – Kisalag SC 2-1 (1-0)
Kisalag: csepi K. – Kunszabó g., Tóth zs., Kalászi T., cservena v. – Kovács 
p. (Kovács gy.), führer T., márkus l. Tapodi T. (csorba i.) – Karlovszky f., 
borotvás cs. (vass l.)  
gólszerzőnk: Tóth zs.

15. forduló: Kisalag SC – Szada 3-2 (2-1)
Kisalag: csepi K. – Kalma K., Tóth zs., vass l., Tapodi T. – Kunszabó g., Kovács 
gy., márkus l. (cservena v.), Kovács p. – Karlovszky f., sass g. 
gólszerzőink: Kovács p. (2), Karlovszky f.

A Kisalag SC áprilisi mérkőzései:
2008. április 6., vasárnap, 15.30: Kisalag sc – csomád KsK
2008. április 13., vasárnap, 15.30: iklad – Kisalag sc
2008. április 20., vasárnap, 16.00: Kisalag sc – püspökszilágy
2008. április 27., vasárnap, 16.00: sződ – Kisalag sc










